
  
Fjerritslev Skole 

SKB 140922 
 Side 1 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Dag og år 14. september 2022 

Kl.  Kl. 19.00 –21.30 

Sted Kantinen på Fjerritslev Skole 

Mødeleder Sara Pilgaard Bundgaard 

Fraværende: Afbud fra eleverne 

 
Velkommen til elevrådsrepræsentanterne – Dinaa 9c, Andreas AKTU og Anders 9a 
 
Dagsorden: 

1.  Siden sidst (ca. 15 min.) 

Pernille orienterer om aktuelle emner. 
 

• PBL-ugen set fra skolen 

• March mod ensomhed onsdag den 28/9 

• Henvendelse fra nabo 

• Processen i forhold til en ny sammenhængende børne- og ungepolitik – bilag vedlagt 

• Uddannelse af teamfacilitatorer 
 
Referat 

• Det var en rigtig god uge og et virkelig godt og velbesøgt Åbent Hus. Vi vil selvfølgelig 
evaluere både ugen og arrangementer og bl.a. vurdere, om dagen blev for lang for de 
yngste elever. 

• Hele skolen vil onsdag den 28/9 går med i ”March mod Ensomhed” for at markere, at vi 
gerne vil være med til at bekæmpe ensomhed. 
Vi går alle fra skolen kl. 8.05 – de ældste elever går forrest. Vi møder Patrick for enden af 
Øster Fælledvej og går med ham til Sløjkanalen. Her vil elever fra Thorup Klim Skole stå 
klar til at tage stafetten videre.  
Når de ældste elever, når til Sløjkanalen vender de om, og tager de yngste elever med 
hjem igen. Ruten er 3 km. 

• Vi har fået en henvendelse fra en nabo, der er træt af, at nogle af de unge mennesker 
holder til i cykelskuret ved tandklinikken. De støjer med knallerter, larmer og ødelægger 
ting. Sagen har været drøftet på SSP-møde og Pernille har anvist de unge mennesker et 
andet sted, hvor de kan holde til. Men det er ikke skolens ansvar, hvad de unge mennesker 
foretager sig i deres fritid. 

• Der er inviteret til møde vedr. en ny sammenhængende børnepolitik. Det enkelte 
bestyrelsesmedlem melder sig selv til, hvis det har interesse. 

• For at styrke samarbejdet i skolens mange team er alle teamfacilitatorer i øjeblikket på 
uddannelse i det at facilitere gode møder. Ledelsen deltager også. 

2. Meddelelser/orientering (ca. 15 min.) 

• Formand 

• Elever 

• Andre 
 
Referat 
Formanden 
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Der er landsmøde i foreningen Skole og Samfund den 11. og 12. november på Hotel Nyborg 
Strand. Hvis man er interesseret, kan man henvende sig til Sara. 
 
Sara, Morten og Frans har fået flere henvendelse i weekenden på baggrund af SFO’ens udmelding 
om at frugtordningen ophører. 
Henvendelsen har drejet sig om, at man gerne vil betale mere, hvis det handler om økonomi og 
om, at det var en meget pludselig udmelding. 
Der bliver sendt en opfølgende besked ud til forældrene, hvor bevæggrundene forklares yderligere. 
 
Eleverne 
Elevrådet har besluttet, at Dinaa, Andreas og Anders deler opgaverne formand, næstformand og 
sekretær, og at de på skift vil deltage i skolebestyrelsesmøderne.  
De var desværre alle tre forhindrende i dag, men de har fået datoerne for resten af årets møder, så 
de kan sørge for at to af dem kan være med fremadrettet. 
 

3. Temapunkt: Trivsel: hvad er et godt frikvarter? (ca. 60 min.) 

På årets første skolebestyrelsesmøde drøftede vi, hvilke områder vi gerne vil arbejde med i dette 
skoleår. 
 
Trivsel blev nævnt i forskellige sammenhænge, og bestyrelsen har desuden også som opgave at 
få revideret/reformuleret skolens antimobbestrategi. 
For at få skabt et grundlag for dette arbejde, vil vi i løbet af efteråret tage nogle temadrøftelser, 
hvor bestyrelsen sammen drøfter forskellige vinkler på trivsel og mobning. 
 
Vi starter med i grupper at drøfte temaet ”frikvarterer” – punktet har også været drøftet på 
afdelingsmøder på skolen. 
 

• Hvad er et godt frikvarter set fra elevernes synsvinkel? 

• Hvad skal der til (hvilke handlinger) for at frikvartererne kan være gode? 
 
Der bliver en fælles opsamling og medarbejderne fortæller, hvad der har været drøftet på skolen. 
 
Referat 
Opsamling fra gruppedrøftelserne – et godt frikvarter set med elevernes øjne 
 

• At have nogle at være sammen med  

• At lave noget, jeg godt kan lide 

• At der er indbydende muligheder for bordtennis, fodbold, osv. – leg i det hele taget 

• At kunne være aktive 

• Der skal være rum til hygge – gode steder at ”hænge ud”/samlingspunkter 

• Der skal være rum til fysisk udfoldelse og aktivitet 

• Der skal være rum til ro – rum til at kunne slappe af 

• Der skal være rum til at kunne koble fra, tage en pause fra det store fællesskab 

• Der skal være ordentlige toiletter 

• Der skal være tid nok til leg og tid nok til at kunne prøve forskellige aktiviteter 

• Alle skal kunne være med 

• At kunne gå i kantinen 

• Godt Wi-fi 

• Købe nede i byen (set med elevernes øjne) 

• Synlige voksne – tryghed, omsorg, nærvær 

• Tid til spisning i timen med opsyn, så frikvarter er frikvarter + tid nok til spisning 
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Forslag til handlinger: 

• Tydelig rammesætning 

• Voksenstyrede aktiviteter  

• Voksne tilstede, som er tilgængelige – billeder af hvilke voksne, der har vagt 

• Varierede faciliteter både ud og inde – skal prioriteres økonomisk 

• Indbydende rammer ude og inde 

• Spisning skal prioriteres – hvordan? 

• Legepatrulje 

• Legegrupper i frikvartererne 

• Venskabsklasser 

• Inddragelse af eleverne i forhold til nytænkning af udeområderne – varierede og 
spændende. 

• Nudging – f.eks. i forhold til hvor affald skal smides. 
 

Elevrådets (de ældste) tilbagemeldinger – et godt frikvarter 

• Flere udendørs siddepladser 

• Flere muligheder for forskellige spil 

• At måtte gå ned i byen 

• Længere frikvarterer 

• Hyggehjørner 

• Mange venner 

• Sund og billigere mad 

• Større udvalg i kantinen 

• Overdækkede udendørsarealer 

• Lige fliser, så man kan spille fodbold og gris 

• Fodboldbaner hvor græsset er slået 

• Arrangerede ”kampe” – f.eks. vandkamp om sommeren og sneboldkamp om vinteren. 
 

På baggrund af de drøftelser, der har været i elevrådet, på bestyrelsesmødet og i 
medarbejdergrupperne vil der i løbet af skoleåret blive arbejdet både med aktiviteter og en plan for, 
hvordan vi økonomisk kan prioritere en bedre indretning af både ude- og inde-arealer. 

Bestyrelsen får en tilbagemelding. 

 

4.  Budget- og høringsprocesser (ca. 30 min.) 

Kort orientering om den budgetproces, der er i Jammerbugt Kommune, og hvor vi er lige nu i 
processen. 
 
Drøftelse af hvordan vi kan arbejde med høringsprocesser generelt. 
 
Referat 
Budgetprocessen er nu så langt, at der er indgået en politisk aftale om kommunens budget for 
2023. Vi ved endnu ikke, hvordan aftalen konkret ser ud.  
Bestyrelsen orienteres på mail, når der er nyt. 
 
Når det er muligt tidsmæssigt vil bestyrelsen komme med input til høringssvar på et 
bestyrelsesmøde. Det kan være nødvendigt at flytte møder, så det kommer til at passe. 
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Herefter udarbejder Pernille et svar, der sendes ud til bestyrelsen på mail. Man svarer på mailen, 
hvis man har kommentarer – ellers er svaret godkendt. 
 
Det første skolebestyrelsesmøde i et skoleår placeres så vidt muligt, så det passer med 
høringsperioden for det kommende års budget. 
 

5.  Det rådgivende organ (ca. 20 min.) 

Der ligger et politisk ønske om, at forvaltningen på baggrund af dialog med skoleledergruppen 
kommer med en indstilling til en ny model for rådgivende organ.  
 
Punkter til drøftelse:  

• Deltagerkreds  

• Antal møder  

• Indhold  

• Form 
 
Skolebestyrelsen drøfter punkterne. 
 
Referat 
Det er vigtigt, at det er tydeligt, hvad der forventes af bestyrelsen på møderne i Det rådgivende 
Organ. 
Skal bestyrelsen høres eller informeres, og hvis den skal høres, hvad skal inputtene så bruges til? 
Hvis bestyrelsen skal høres, er det vigtigt, at politikerne blander sig i drøftelserne på møderne. 
 
Det er dagsordenen, der er afgørende for, hvem der deltager. Det er derfor også vigtigt, at den 
kommer ud i god tid. 

 
6. Evt. (ca. 10 min) 

• Seksualundervisning – det er lærerteamene der aftaler, hvem der gør hvad. 

• Energibesparelser – vi ved endnu ikke, hvordan der skal spares på skolerne. 


